
سال  سوم 
a شماره 957 r m a n m e l i . i r

دوشنبه 
1399 .12 .11

17رجب  1/1442مارس2021

 

 

روبــه رو

خــــبر

10فرهنگ وهنر  
سینـــما 

درد دل های »مهوش وقاری«

حال »محسن« چندان خوب نیست
مهوش وقاری و محسن قاضی مرادی از جمله زوج های 
هنری سینمای ایران هستند که سابقه بیش از 30 سال کار را 
در عرصه بازیگری دارند، اما محسن قاضی مرادی چند سالی 
است که خانه نشین شده و آن طور که همسرش گفت، با 
شدت گرفتن بیماری پارکینسون عملا در بستر افتاده و برای 
انجام همه کارهایش به یک نفر حتما نیاز دارد. وقاری درباره 
حال و احوال این روزهای همسرش گفت: حال »محسن« 
چندان خوب نیست و تقریبا در شرایط مشابهی با آقای 
شاهوردی است، منتها ایشان تصادف کردند و در بستر افتادند 
و محسن به علت پارکینسون به این وضع دچار شده و چون 
سن محسن هم بیشتر است شرایط سخت تری دارد. او تقریبا 
تمام مهارت های خود را از دست داده و نیاز به مراقبت و حضور 
دائمی یک نفر در کنار خود دارد و من ساعت های بسیاری را 
باید کنار او باشم و به خیلی از کارها و پیگیری ها نمی رسم. 
گاهی حتی فرصت نمی کنم جواب تلفن بدهم و آنقدر مشغول 
و درگیر می شوم که ناگهان می بینم ساعت به نیمه شب 
رسیده است. او در جواب اینکه چرا کسی را به عنوان پرستار 
برای همراهی نمی آورند؟ توضیح داد: حضور یک پرستار قطعا 
هزینه زیادی دارد و با خرج و مخارجی که برای درمان و تهیه 
دارو باید بپردازم– به ویژه در این شرایط اقتصادی - کار سخت 
می شود. البته الان منظورم این نیست که نیاز مالی دارم چون 
اخیرا جایی صحبتی داشتم و نمی دانم چرا اینطور برداشت 
شد که من به کمک مالی احتیاج دارم. البته خرج داروها و 
آنچه با شرایط بیماری و جسمی همسرم باید تهیه شود، گاهی 
خیلی بالاست و بعضی از آنها حتی مشمول بیمه تکمیلی هم 
نمی شوند ولی با این حال بیش از هر چیز، به همراهی و درستی 
آدم ها نیاز است. او در این باره اضافه کرد: من در جایی از دارویی 
نام برده بودم که پیدا نمی کردم و دیروز دیدم در اینستاگرام 
یک خانم که اصلا ایشان را نمی شناسم از اصفهان پیام داده و 
گفته بودند که تعدادی از آن را تقریبا نزدیک به همان قیمت 
اصلی برایم پیدا کردند و فرستادند. گرچه هنوز با ایشان تسویه 
نکرده ام  ولی محبتی که داشتند را قدردانم و این نوع همراهی 
را از برخی دیگر که ادعایی هم داشتند ندیدم، کسانی که مثلا 
خواستند همراهی کنند و من در رودربایستی قرار گرفتم و 
مجبور شدم برای یک دارو نزدیک به 30 برابر قیمت اصلی 
پول بدهم. وقتی این اتفاق ها می افتد فکر می کنم از ماست 
که بر ماست. ما اول خودمان باید باهم مهربان باشیم و بعداز 

مسئولان انتظار داشته باشیم. 
 درجه ها برایم مهم  نیست 

وقاری درباره اینکه آیا از مسئولان مربوط، کسی پیگیر 
احوال آقای قاضی مرادی بوده است؟ گفت: برخی دوستان مثلا 
از موسسه هنرمندان پیشکسوت لطف داشته  و گاهی همراهی 
کرده اند، اما ما عضو این موسسه نیستیم که درخواستی برای 
کمک و همراهی داشته باشیم و البته از خانه سینما هم 
همراهی جدی ندیدیم. او درباره اینکه چطور عضو موسسه 
هنرمندان پیشکسوت نیستند؟ ادامه داد: پیگیری هایی را 
در زمستان سال 1398 انجام داده بودیم و شنیدیم که باید 
حتما درجه هنری داشته باشیم. برای این درجه هنری هم 
باید رزومه ای را به وزارت ارشاد ارائه کنیم که با اوضاع کرونا و 
شرایطی که خودم دارم، دوندگی ها و پیگیری های این چنینی 
برای من واقعا وقت گیر و سخت است به ویژه اینکه گفتند باید 
سی دی  کارهایمان را ارائه کنیم. اگر موسسه می تواند، این لطف 
و همراهی را کند تا من مجبور به پیگیری  و دوندگی نباشم. 
وی تصریح کرد: واقعیت این است که برای من هیچوقت این 
مدارک و درجه ها مهم و معیار نبوده که دنبالش باشم، ولی 
الان متوجه شدم که شرایط طور دیگری است. همین عنوان 
»دکتر« که به صاحبان درجه یک هنری می دهند و برای 
خیلی ها به ژست تبدیل شده، برای ما هیچ گاه مهم نبوده ولی 
الان خیلی جدی ملاک شده و از دوستی شنیدم که بعضی 
کارها صرفا برای کسانی انجام می شود که این عنوان و درجه 
را داشته باشند. واقعا برایم سوال است که فرق محسن با آقا یا 
خانم ایکس که این درجه ها را دارند چیست؟! و مهمتر اینکه 
صحت و سقم مدارک لازم برای چنین درجه هایی چطور 
بررسی می شود؟ چون مثلا دوستی را می شناسم که به سختی 
مدرک تحصیلی خود را گرفته  ولی الان مدرک درجه یک 
هنری دارد. همه اینها را که می بینم برایم عجیب می شود که 
آیا من و محسن بعداز این همه سال سابقه باید دنبال سی دی 
بازی های خود باشیم تا برای گرفتن درجه هنری اقدام کنیم؟

 پرستاری از بیمار اثرات بد روحی دارد
این بازیگر که چند سالی است خودش هم در فیلم و سریالی 
بازی نداشته، درباره وضعیت بیمه ای خودش و همسرش هم 
گفت: چند روز قبل از صندوق اعتباری هنر تماس گرفتند و 
پرسیدند که چرا از بیمه تکمیلی آنها استفاده نمی کنیم. من هم 
توضیح دادم که زیرنظر بیمه تکمیلی وزارت آموزش وپرورش 
هستیم ولی گفتند بیمه تکمیلی صندوق بهتر است. نمی دانم 
آیا واقعا اینطور است یا نه، چون همین الان هزینه هایی را برای 
تهیه لوازمی می پردازم که خیلی گران است ولی بیمه پولی 
بابتش پرداخت نمی کند.مهوش وقاری که همانند خیلی از 
نقش هایش با آرامش و طمأنینه صحبت می کند، تاکید دارد 
که آنچه گفته برای طرح نیاز مالی نیست و شاید به همراهی 
بیشتر احتیاج داشته باشد، چرا که پرستاری و مراقبت 
مداوم و طولانی از بیماری که زخم بستر هم گرفته علاوه بر 
خستگی های جسمی، اثرات روحی هم دارد. او که محبتش به 
همسرش کاملا در کلامش مشخص است، در پایان گفت: هر 
روز که پانسمان محسن را به خاطر زخم هایش عوض می کنم 
انگار رگ های خودم را می کِشم و این شاید بیشترین چیزی 

باشد که برایم بسیار اذیت کننده است. 

احتما ل  گران  شدن 
بلیت  سینما

اظهارنظر »ژوله« 
درباره تلویزیون

فریدون جیرانی با اشاره به زادروزش در 10 
اسفندماه 1330 در کاشمر، گفت: من در کاشمر 
متولد شدم اما هیچ خاطره ای از این شهر ندارم چون 
دوران انتقال پدرم که تکنسین دامپزشکی بود به این 
شهر کوتاه بود و زود به مشهد برگشت. وی درباره 
آشنایی اش با سینما توضیح داد: شانس بزرگ من این 
بود که پدرم به سینما علاقه داشت، از دوران نوجوانی 
به سینما می رفت و از فیلم ها خاطره داشت. فیلم 
»دختر لر سپنتا« را دیده بود و به رغم گذشت زمان دو 
صحنه یادش مانده بود، یکی آواز جعفر در سیاهچال 
با اسکلت و دیگری دیالوگ گلنار به جعفر که می گفت 
»نصف شب از دریچه بیا بالا«. جیرانی خاطرنشان 
کرد: من از سال 3۷ تا ۴8 در تربت حیدریه زندگی 
کردم که ۵ خیابان و دو سینما داشت؛ سینماهای 
فردوسی و »مولن روژ«. در تمام مدت زندگی در 
تربت حیدریه، عشق من سفرهای کوتاه به مشهد در 
تعطیلی ها بود. یادم می آید سال ۴۴ نزدیک عیدفطر 
آخر پاییز برای دیدن فیلم »گنج قارون« با پدرم به 
مشهد رفتم و ساعت 8 شب در آخرین سانس سینما 
کریستال فیلم را دیدم. وی درباره اولین حضورش در 
عرصه بازیگری نیز توضیح داد: سال ۴8 از طریق یکی 
از دوستان به گروه کوچک نیما در میدان سوم اسفند 
مشهد رفتم که توسط زنده یاد فریدون صلاحی اداره 
می شد. در آن سال فرهنگ وهنر در شهرستان ها برای 
علاقه مندان تئاتر کلاس های آموزشی راه انداخته بود 
که در مشهد این کلاس ها زیرنظر آقایی به نام لطفی که 
باسواد و فهمیده بود اداره می شد و همان زمان داریوش 
ارجمند که تازه فارغ التحصیل شده بود نمایش »چوب 
به دست های ورزیل« را با بچه های همین کلاس 
آموزشی اجرا کرد که من نقش کوچکی در آن بازی 
کردم و سیدغلامرضا موسوی و فیروز صباغی هم درآن 
بازی می کردند. جیرانی با اشاره به اینکه اولین فیلمش 
را در سال 13۵0 ساخته است، گفت: اولین فیلم هشت 
میلیمتری من در سال 13۵0 »بیژن، خیال و کفش« 
نام داشت که با دوربین داریوش ارجمند با فیلمبرداری 
مهرداد تدین و بازی بیژن امکانیان ساختم و از سال 
۵3 شروع به نوشتن فیلمنامه برای سینمای حرفه ای 
کردم. وی با بیان اینکه اولین فیلمنامه اش حادثه نام 
داشت، افزود: یادم می آید به دفتر ساموئل خاچیکیان 
رفتم تا فیلمنامه ام را به او بدهم. ساموئل نبود و مرحوم 
امیر قویدل در دفتر بود که فکرمی کنم برای ساخت 
فیلم آماده می شدند. دقیق یادم می آید که از من 
پرسید می دونی چه جوری فیلمنامه بنویسی؟ و سپس 
گفت فیلمنامه اش مرگ  در باران را بیاورند تا من ببینم 
که به چه شکلی فیلمنامه می نویسند و من آن موقع 
مثل بسیاری از جوان ها فکر می کردم خیلی بیشتر 
از قویدل می دانم و در نهایت هم نتوانستم ساموئل 

خاچیکیان را ببینم.
 علاقه به مجله و روزنامه نگاری

وی با ابرازعلاقه به مجله و روزنامه نگاری یادآور 
شد: 1۴ ساله بودم مجله درست می کردم. جلد دفتر 
۴0 برگ را مجدا می کردم و باچسباندن عکس در 

صفحه هات دفتر صفحه خبر، هنر و پاورقی درست 
می کردم و پاورقی می نوشتم. جیرانی در ادامه 
خاطرنشان کرد: سال ۷۵ به پیشنهاد غلامرضا 
موسوی بعداز شکست فیلم اولم صعود تصمیم 
گرفتم فیلم بسازم و آن زمان برای فیلمنامه تصویب 
شده مدیرعامل پروانه ساخت گرفته بودم. ابتدا 
تصمیم داشتم یک فیلم کمدی رومانتیک بسازم 
اما تغییر فضای سیاسی- فرهنگی کشور باعث 
شد فیلمنامه »قرمز« را بنویسم که در ابتدا اسم 
آن »عاشقم من« بود. وی ادامه داد: برای نقش 
اول این فیلم می خواستم زنده یاد خسرو شکیبایی 
را بیاورم اما به دلیل اینکه فیلم اولم شکست 
خورده بود او نیامد. به سراغ ابوالفضل پورعرب 
رفتم اما او باخشونت مرد داخل فیلم مخالف بود و 
می خواست فیلمنامه تغییر پیدا کند در حالی که ما 
نمی خواستیم آن را تغییر دهیم. پارسا پیروزفر هم 
درباره نقش فکر کرد و نیامد. لعیا زنگنه هم که با 
سریال درپناه تو معروف شده بود نیز فیلمنامه را 
خواند و بازی نکرد. سرانجام غلامرضا موسوی قبول 
کرد از بازیگران جوان استفاده کنیم. وی ادامه داد: 
قبل از این فیلم غریبانه ساخته شده بود که فیلمنامه 
آن را من نوشته بودم و هدیه تهرانی در آن فیلم بازی 
کرده بود و من نسخه مونتاژ شده این فیلم را در میز 
موویلا دیده بودم. آقای نعیمی فیلمنامه »قرمز« 
را به هدیه تهرانی داده بود و او خوانده بود و روزی 
که قرار بود من قرارداد ببندم هدیه تهرانی به دفتر 
ما آمد و بازیگر نقش اول فیلم شد و بدین ترتیب 
مسیر فیلم عوض شد و محمدرضا فروتن نیز نقش 
اول مرد فیلم شد. وی با بیان اینکه فیلمساز مورد 
علاقه اش داریوش مهرجویی است، گفت: به اعتقاد 
من داریوش مهرجویی اولین فیلمسازی است که 
به استقبال اصلاحات رفته است و قبل از اینکه 
اصلاحات شکل بگیرد دو فیلم مهم تاریخ ساز سارا 
و لیلا را ساخته بود. این دو فیلم مقدمه سینمایی 
هستند که از سال ۷۷ راه افتاد که قهرمانان زن 
آمدند و خواستار هویت دیگری برای زنان شدند. به 
اعتقاد من سه فیلم هامون، سارا و لیلا شاهکارهای 
سینمای ایران هستند و مهرجویی فیلمسازی است 

که میزانسن و سینما را خوب می شناسد.
3 بار پیشنهاد بازیگری داشتم

وی در پاسخ به سوال دیگر درباره دغدغه 
بازیگری نیز پاسخ داد: سه بار پیشنهاد بازیگری 
یک  به  کیارستمی  عباس  زنده یاد  داشتم. 
کارگردان جوان گفته بود که به من برای ایفای 
یک نقش در فیلم زنگ بزند و من ۲ ماه درباره 
آن فکر کردم اما از بازی پشیمان شدم و به جای 
من امید روحانی برای ایفای نقش رفت. جیرانی 
با بیان اینکه ذاتا روزنامه نگاری را خیلی دوست 
دارد، گفت: الان در سن من روزنامه نگاری و 
خبرنگاری سخت است اما همه می دانند من 
کنجکاوترین کارگردان در تماس های تلفنی، 
خبرگرفتن، ارتباط با هنرمندان، صحبت کردن 

و خواندن هستم و من هنوز خواندن روزنامه ها 
را فراموش نکرده ام. وی توضیح داد: یک مصاحبه 
با ایرج قادری برای روزنامه شرق داشتم که 
خیلی تند و جنجالی بود و پشیمانم از اینکه 
با مصاحبه ام زنده یاد قادری را در تنگنای 
جواب دادن قرار دادم. برای هفته نامه سینما 
گفت وگویی با لیلا حاتمی و هدیه تهرانی داشتم 
که آنها را دوست دارم. همچنین یک گفت وگو با 
سپانلو که آن را خیلی دوست دارم. گفت وگویی 
با جعفر پورهاشمی ترانه سرای فیلم  گنج قارون 
داشتم که مصاحبه بکری است. مصاحبه ای با 
ساموئل خاچیکیان انجام دادم که در گزارش فیلم 
چاپ شد و در این گفت وگو ابعاد زندگی ایشان 
باز شده است. وی افزود: مصاحبه ای با رسول 
ملاقلی پور داشتم که شاید یکی از گفت وگوهایی 
باشد که در آن زنده یاد ملاقلی پورحرف های به 
یادماندنی زده که هیچ جای دیگری نگفته است. 
گفت وگویی با نوید محمدزاده در برنامه 3۵ دارم 
که حرف های خاصی زده و همچنین گفت وگویی 
با ابوالفضل پورعرب که مصاحبه درستی شد و 
یکبار دیگر هم با پورعرب در برنامه سینمایی 
»هفت« گفت وگو کرده بودم که برای آن بسیار 
نقد شدم. گفت وگویی با خانواده فردین هم 
دارم که بسیارخوب است و ابعادی از بخشی از 
زندگی فردین در این مصاحبه مطرح شده است. 
در مجموع مصاحبه هایی که برای تاریخ سینما 
انجام دادم خیلی دوست دارم. جیرانی در پاسخ 
به این سوال که آیا هنرمند و یا فردی بوده که 
دوست داشته با او گفت وگو کند اما میسر نشده 
است، پاسخ داد: در بین هنرمندان هرچه تلاش 
کردم با خانم فروزان گفت وگو کنم قبول نکرد. 
از دهه ۷0 که در گزارش فیلم شروع به گفت وگو 
کرده بودم و اولین گفت وگویم با زنده یاد ناصر 
ملک مطیعی بود به دنیال گفت وگو با خانم 
فروزان رفتم که متاسفانه قبول نکرد. جیرانی 
در پایان صحبت هایش درباره باغ فردوس که 
درحال حاضر موزه سینمای ایران در آن قرار 
دارد نیز گفت: در دهه های گذشته در باغ فردوس 
کارگاه نمایش تمرین می کردند و قاجاری ها 
در اینجا حضور داشتند. اینجا یک تاریخچه 
غریبی دارد که به 100 سال قبل برمی گردد در 
واقع می توان گفت باغ فردوس در همه خاطرات 
وجود دارد. موزه سینمای ایران به عنوان یک 
مجموعه فرهنگی- تاریخی که روایتگر سیر تاریخ 
و تحولات سینمای ایران است خود را موظف می 
داند نظرات و دیدگاه های پیشکسوتان سینما 
را جمع آوری کند تا نسل های آینده با نظرات و 
دیدگاه های صاحبنظران حوزه فرهنگی و هنری 
کشور آشنا شوند و انتشار این مطالب به معنای 
تایید نظر شخص یا گروه خاصی نیست و صرفا 
جنبه پژوهشی و پرداختن به سرگذشت و تاریخ 

سینمای ایران دارد.

فریدون  جیرانی:

اولین انتخابم برای فیلم »قرمز« خسرو شکیبایی  بود

مرتضی شایسته دبیر شورای 
صنفی نمایش گفت: برای اکران 
از  فیلم هایی   1۴00 نوروزی 
جشنواره سی ونهم و سی وهشتم 
فیلم فجر اعلام آمادگی کردند. 
شورای  دبیر  شایسته  مرتضی 
صنفی نمایش درباره خروجی 
اسفندماه   10 یکشنبه  جلسه 
اظهارداشت: در جلسه مقرر شد 
تهیه کنندگانی  و  پخش  دفاتر 
که متقاضی اکران نوروزی سال 
1۴00 هستند حداکثر تا تاریخ 1۶ 
اسفندماه درخواست کتبی خود 
را به دبیرخانه شورای صنفی ارائه 
کنند. وی افزود: شورای صنفی روز 
1۷، اسفندماه نسبت به معرفی 3 
تصمیم گیری  پرمخاطب،  فیلم 
می کند. با توجه به اینکه یکسری 
از تهیه کنندگان اعلام بی اطلاعی 
نسبت به تصمیمات شورا کرده 
بودند تصمیم گرفتیم فرصتی دیگر 
بدهیم از این جهت این آخرین 
صاحبان  اعلام  برای  فرصت 
فیلم هاست. شایسته بیان کرد: 
تاکنون 8 فیلم برای اکران نوروزی 
اعلام آمادگی کرده اند که در میان 
سی ونهمین  از  فیلم هایی  آنها 
جشنواره فیلم فجر و فیلم های 
جشنواره سی وهشتم هم دیده 
می شود. وی در پایان گفت: هنوز 
درباره قیمت بلیت های سینما 
تصمیم گیری   1۴00 برای 
نکرده ایم ولی احتمال افزایش 

قیمت وجود دارد.

پس از انتشار خبری از تولید 
و پخش سریال »چوب خط«،  
امیرمهدی ژوله با انتشار عکسی 
از خود در این سریال، از همکاری 
مجدد با تلویزیون خبر داده است. 
نویسنده سریال های »شب های 
برره«، »مـــرده هزارچهره« و 
»درحاشیه«  در ایـــن زمــینه 
اظهارکرده است که رابــطه اش با 
تلویزیون در دوره ای پراز دلخوری 
و ناراحتی شد و حــالا قرار است 
به جای تکرار آن روزها و اتفاقات 
تلخ، بازهم باهم کــار کننــد. ژوله 
در اظهاراتی نسبت بــه تلویزیون 
در صفحه شحصی خــود آورده 
است: »تلویزیون خانه من بوده. 
چه آن روزی کــه »بــرره« و 
»مردهزارچهره« و »درحــاشیه« 
برایش می نوشتیم، چه  را  و... 
آن روزایی که در »دورهمی« و 
»دیواربه دیوار« بازی می کردم و چه 
»خندوانه« و »استنداپ« آن مهر 
تکرارنشدنی که از شما گرفتم.« 
این نویسنده یادآور شده است: 
»رابطه ما با تلویزیون در دوره ای 
پراز دلخوری و گلایه و ناراحتی 
شد. که قطعا بخشی از آن به خاطر 
بعضی بی توجهی ها یا قصور من 
بوده. حالا قراره به جای تکرار آن 
روزها و اتفاقات تلخ بازهم باهم کار 
کنیم. برای اینکه شاید لبخندی به 
گوشه صورت خسته از این دوران 
بنشانیم و حالا »چوب خط« به 
کارگردانی حمید بهرامیان که از 
نیمه دوم اسفندماه از شبکه سوم 

سیما پخش می شود.«

یک کارگردان تلویزیون گفت: این روزها مشغول 
تصویربرداری سریال نوروزی شبکه 3 هستیم، ساخت 
این مجموعه را با رعایت کامل پروتکل های بهداشتی 
و در هوای سرد و گاهی بارانی استان مازندران جلو 
می بریم. علیرضا نجف زاده اظهارداشت: این روزها 
مشغول تصویربرداری سریال »بوتیمار« هستیم، 
ساخت این مجموعه را با رعایت کامل پروتکل های 
بهداشتی و در هوای سرد و گاهی بارانی استان 
مازندران حوالی جنگل سی سنگان با حضور تعدادی 
از بازیگران بااستعداد و کاربلد تئاتر و تلویزیون این 
استان در کنار چهره های محبوب سینما و تلویزیون 
ادامه می دهیم  و تلاش می کنیم با توجه به وضعیت 
موجود اثری مفرح و جذاب با قصه ای متفاوت با آنچه 
در این سال ها دیده اید تولید کنیم. کارگردان سریال 
»زوج یا فرد« ادامه داد: شاید نقطه عطف سریال 
»بوتیمار« در این باشد که به ترکیب متفاوتی از 
بازیگران نسبت به همیشه رسیده ایم و این اتفاق در 
روند کار اگرچه گاهی ما را دچار خلل و کُندی در تولید 
می کند، اما قطعا می تواند نتیجه ای متفاوت داشته 
باشد چرا که بازیگران کاربلد مازندرانی و به خصوص 
کودکان فضای سریال را متفاوت کرده اند. نجف زاده 
ادامه داد: قطعا شرایط جوی در ضبط و برداشت های 
ما در لوکیشن های خارجی موثر است، اما با توجه به 
کنداکتور مشخص نوروزی تمام تلاشمان این است 
که سریال را به موقع به آنتن برسانیم. این کارگردان 
پیرامون اضافه شدن بازیگران جدید خاطرنشان کرد: 

اخیرا ساناز سماواتی به ما اضافه شده است و به زودی 
و با پیشرفت فیلمنامه بازیگران دیگری نیز به گروه 
بازیگران سریال »بوتیمار« اضافه خواهند شد. گفتنی 
است حمید لولایی، مرجانه گلچین، هدایت هاشمی، 
اشکان اشتیاق، علی صبوری، سپند امیرسلیمانی، سارا 
مقربی، ندا کوهی، علیرضا درویش، سلمان خطی، 
ملیحه بقایی، حسین توهمی، سامی غریبی، دانیال 
جعفری سیداحمد رضوی، محمد مهدی هادی زاده، 
صاحب حسینی، علیرضا اسلامی، سیدعباس حسینی، 
شیرین مجتهدی، بهزاد کاشفی، مجتبی امدادی و 
قدیر شمشیری در »بوتیمار« به ایفای نقش می پردازند. 
برخی دیگر از عوامل این مجموعه تلویزیونی عبارتنداز: 
تهیه کننده: مهران مهام، سرپرست نویسندگان و 

طراح: سعید جلالی، نویسندگان: آرمان صبوری و 
شهاب عباسی، کارگردان: علیرضا نجف زاده، مجری 
طرح: مسعود انتظاری، مدیر برنامه ریزی: مجتبی 
خادم زاده، مدیرتولید: مهدی رجبی، دستیار اول 
کارگردان: امیر سلیم خانی، دستیار دوم کارگردان: 
فرید یوسف پور، مدیر تصویربرداری: فرزام گلسفیدی، 
تصویربردار: مرتضی صدیقی، دستیاران تصویر: عباس 
رزاقی، بهزاد کردستی، محمدقنبری، یزدان توحیدلو، 
علیرضا گنجی، عکاس و تصویربردار پشت صحنه: 
مهدی قاسمی، منشی صحنه: فرحناز خسروآبادی، 
مدیرصدابرداری: امیرشاهوردی، دستیاران صدا: 
محمد توریوریان، یزدان خلیل اللهی، تدوین: حسین 
آرمانی، دستیارتدوین: هانی گلشن، طراح صحنه و 
لباس: قاسم ترکاشوند، دستیار یک صحنه: صادق 
صدری، مشاور رسانه ای: مجتبی احمدی، مدیرصحنه: 
میلاد امامی، دستیارصحنه: مجید فاضلی راد، دستیار 
یک لباس: سارا صافی، دستیار۲: مصطفی جباری، 
طراح چهره پردازی: شهرام خلج، مجری گریم آقایان: 
نعیم خلج، مجری گریم خانم ها: شیده کردستانی، 
دستیارگریم: امیرحسین شریعت پناهی، مدیرتدارکات: 
کامران نژادی، دستیار یک تدارکات: محسن قراخانلو، 
دستیار تدارکات و حمل ونقل: مرتضی خسروی، همیار 
تدارکات: رضا حیدری، ایرج صادقی، حمل ونقل: 
فرخی،  میثم  حمل ونقل:  حسینی،  سیدمرتضی 
سینه موبیل: ایرج ابراهیمی، مسئول هنروران شمال: 

رضاغلامی، دستیارتدوین: هانی گلشن.

علیرضا  نجف زاده: 

»بوتیمار«براینوروزساختهمیشود

سیاوش  چراغی پور: 
 به آینده سینمای 

ایران به شدت امیدوارم
سیاوش چراغی پور داور جشنواره فیلم کوتاه 
رضوی با اشاره به آثار این دوره از جشنواره 
آینده فیلمسازان را بسیار امیدوارکننده دانست. 
این بازیگرسینما و عضو هیات داوری بخش 
چهاردهمین جشنواره  »نوجوان وموبایلی« 
ملی فیلم کوتاه »رضوی« درباره آثار راه یافته 
به این بخش از جشنواره گفت: اعتقادم این 
است که نسل جدید و استعدادهای جوان آنقدر 
حیرت انگیز دارند پیش می روند و جلو می آیند 
که می توانیم آینده ای غیرقابل پیش بینی برای 
آنها متصور باشیم. من نه فقط در چهاردهمین 
جشنواره فیلم کوتاه »رضوی«، که در چند 
جشنواره دیگر هم شاهد این ویژگی در روح و نگاه 
این نسل بوده ام. در جشنواره »رضوی« شاهد 
بودم که حالا نوجوانان هم حضوری حیرت انگیز 
دارند. وی افزود: تا به امروز فکر می کردم این 
جوانان ما هستند که دارند اتفاقات عجیبی را 
رقم می زنند اما با دیدن آثار راه یافته به بخش 
نوجوانان جشنواره »رضوی«، با آثاری فراتر از حد 
انتظارم مواجه شدم و در مواردی حتی خواستم 
مطمئن شوم که آیا سازنده برخی از این آثار واقعا 
در سنین نوجوانی هستند! چند فیلم بسیاربسیار 
درخشان در این دوره دیدم که برایم ارزشمند 
بود. این بازیگر سینما در عین حال تاکید کرد: 
طبیعتا در کنار این آثار برخی فیلم های ضعیف تر 
هم بود اما در مجموع شخصا بسیار امیدوارم به 
اتفاقی که در حال رقم خوردن در این نسل است. 
چراغی پور درباره تاثیر برگزاری رویدادی با 
محوریت موضوعی جشنواره »رضوی« بر جریان 
غالب فیلم های تلخ در سینمای ایران گفت: 
ویژگی هر جشنواره ای در خلاقیت و پرورش 
فکری و ایجاد امکان برای جوان ترها می دانم. 
موضوعی بودن جشنواره ای مانند »رضوی« از این 
جهت می تواند حائز اهمیت قلمداد شود که انگیزه 
فیلمسازی را برای جوان ترها ایجاد کند. برای من 
اصل »سینما« حائز اهمیت است. این سینما 
می تواند به واسطه موضوعات مطرح شده از سوی 
سازمان ها، نهادها و جشنواره ها آغاز شود اما مهم 
جرقه ای است که در ذهن و روح این جوانان زده 
می شود و خودش باعث می شود آثار درخشانی را 
از آنان ببینیم و به آینده سینمای کشور امیدوار 
شویم .وی افزود: ما می توانیم به آینده سینمای 
ایران امیدوار باشیم و این مهمترین اتفاقی است 
که در جشنواره های سینمایی، اعم از رویدادهای 
موضوعی و غیرموضوعی در حال رخ دادن 
است. جشنواره ها باید دایره موضوعیت خود را 
وسیع تر کنند تا بیشتر موجب افزایش انگیزه ها 
برای ساخت فیلم در نسل های جوان تر شوند. 
محدودکردن خلاقیت های نسل جوان به یک 
موضوع خاص چندان کارساز نیست. موضوع 
محوری یک جشنواره تنها می تواند بهانه ای برای 

بروز و درخشش استعدادهای جدید باشد.

 جزئیات مسابقه 
خوانندگی نوروز رادیو

مسابقه خوانندگی »زیرچتر ترانه« با شیوه ای 
جدید به عنوان مسابقه نوروزی رادیوصبا راهی آنتن 
می شود. »زیرچتر ترانه« که مسابقه خوانندگی 
با حضور علاقه مندان، کارشناسان و هنرمندان 
عرصه موسیقی است با شیوه و داوران جدید ویژه 
ایام نوروز 1۴00  آماده پخش می شود. رضا عزتی، 
تهیه کننده برنامه که این روزها مشغول تولید مسابقه 
است، درباره تفاوت های این دوره از مسابقات گفت: 
»زیرچتر ترانه« نوروزی به شیوه ای متفاوت آماده 
شده است، این دوره شامل آزمون ورودی است، که 
داوران طی این برنامه از بین ۲0 شرکت کننده که به 
این مرحله راه یافته اند، 9 شرکت کننده را انتخاب 
می کنند تا در سه گروه 3 نفره به رقابت بپردازند. 
این تهیه کننده گفت: برخلاف سایر مسابقات 
مشابه،  شرکت کنندگان برای رسیدن به مرحله 
نهایی باید از ۴ چالش طی چهار برنامه عبور کنند. 
این چالش ها شامل »اجرای ترانه پاپ«، »اجرای 
آواز«، »اجرای ترانه ای با موضوع خاص« و »اجرای 
یک ترانه به انتخاب داوران برنامه« است. پس از 
چهار برنامه شرکت کنندگانی که بیشترین امتیاز را 
کسب کرده اند به مرحله نهایی راه می یابند. مرحله 
نهایی نیز به همین صورت اجرا می شود تا روز 1۲ 
فروردین برنده فصل نوروزی »مسابقه زیرچتر 
ترانه« معرفی می شود. عزتی از محمدرضا عیوضی، 
مازیار عصری و مهرداد یکتا به عنوان داوران این دوره 
از مسابقات نام برد و افزود: گوینده و مجری این 
برنامه با مهبد قناعت پیشه است که خود در حوزه 
خوانندگی و موسیقی تجربه هایی داشته است. وی 
اضافه کرد: »زیرچتر ترانه« در سال 1۴00 با دورخیز 
مناسبت تری برگزار خواهد شد و قرار است این 
مسابقه به یک مسابقه مرجع در حوزه استعدادیابی 

موسیقی تبدیل شود.


